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Befejeződtek a szovjet választások 
A Szovjetunió lakossága március 16-

án megválasztotta legfőbb államhatal-
mi szervét, a Legfelső Tanácsot. A vá-
lasztások mind az 1364 választókerület-
ben lezajlottak. A választás jellemzője a 
választők aktivitása volt. Valamennyi 
szovjet vonaton és hajón választóirodát 
szerveztek. A választások a Szovjetunió 
legkeletibb részén — a Csukcs félszigeten 
kezdődtek. 

Moszkva 18 választókerületében a szov-
jet fővárosra jellemző élénkséggel folyt a 
szavazás. Itt jelölték Hruscsovot, az SZKP 
Központi Bizottságának első titkárát, 
Nyeszmejanovot, a nagy szovjet tudóst, 

Rlazsenovot, a híres újítót és a szovjet fő-
város sok más kiváló személyiségét. 18 
órára a választók 99,57 százaléka szava-
zott. 

Bjclorussziában, Grúziában, Örmény-
országban, Üzbekisztánban, Kirgiziában, az 
Uraiban. Kazahsztánban. Szibériában és 
az egész Szovjetunióban vidámság, eleven-
ség, szervezettség jellemezte a választáso-
kat. 

A központi választási bizottság közlése 
szerint 18 órára az ország csaknem vala-
mennyi lakosa teljesítette állampolgári kö-
telességét. 

A vidék e g y i k l e g k o r s z e r ű b b 
hús ipar i ü z e m é v é fe j lőd ik 

a s z e g e d i V á g ó h í d 
November végére új kasánházat építenek fel 

Tavaly számoltunk be a balesetelhárítási óvórendsza- összes zsaluzási munkákat, 
vágóhídi építkezésekről, ami- bályok végrehajtását. Allan- E csupán egy-két név éra-
kor az iparvágány épí-
tése és egy ú j betonút készí-
tése volt az építkezési prog-
ram. Ez 250 ezer forint be-
ruházást jelentett. Ezenkívül 
elkezdte a Mélyépítő Válla-
lat az ú j kazánház építését 
is,, amelyre 1957-ben 900 
ezer forintot költöttek. A 
kazánháznak idén november 
30-ra kell elkészülnie. Erre 
az építkezésre egymillió 876 
ezer forintot fordítanak. A 
kazánház 14 m é t e r , magas, 
három szintes épület, nyers-
téglahomlokzattal, vasszer-
kezeti tetővel, monolit vas-
beton födémekkel, előre-
gyártott vasbeton-nyilászáró 
szerkezettel épül. ötven mé-
ter magas kéményét, mint 
alvállalkozó a Gyárkémény-
építő Vállalat építi 132 ezer 
forint költséggel. Ez az ú j 
kazánház az eddigi kiskapa-
citású kazánház helyett lát-
ja el gőzzel a zsírüzemet és 
a Vágóhíd egyéb műhelyeit. 
A kazánházba két, egyen-
ként 150 négyzetméter fűtés-
területű falazott kazánt he-
lyeznek el. Ezzel jelentős lé-
pést tett a Vágóhíd, hogy a vi-
dék egyik legkorszerűbb, 
valóban nagykapacitású hús-
ipari üzeme legyen. 

A mélyépítők jó munkáját 
dicséri, hogy a kazánház 
alapozásánál igen sok nehéz-
séget legyűrtek. A talaj, ahol 
a kazánházat alapozták, ad-
dig mocsaras terület volt, s 
ilyen körülmények között az 
alapozási munka nagy mű-
szaki felkészültséget, a fizi-
kai dolgozók részéről pedig 
áldozatos munkát követelt. 
Hetekig — a téli hónapok 
elején — majdnem térdig 
érő jeges vízben betonoztak, 
illetve ásták ki az alapgöd-
röket, amelyeknél keretes 
dúcolással biztosították a 

dóan két szivattyú dolgozott, 
s jellemző a nehézségekre, 
hogy az ott dolgozó Sza-
bó Imre tíztagú kubikos-
brigád tagjai is csak egy-
mást felváltva két óránként 
tudtak munkájukkal előre-
haladni az iszap, víz és fő-
leg a jegesvíz miatt. Ugyan-
csak derekas munkát vég-
zett Szappanos János ács, 
akinek feladata volt elvégez-
ni az alapozással, betonozás-
sal kapcsolatosan felmerült 

a .. a 

lítése nem azt jelenti, hogy 
a segédmunkások, szállítók 
nem dolgoztak volna jól. 
Megtette itt mindenki 
magaét s ennek köszönhető, S 
hogy a kazánház idei to-« 
vábbépítése ütemterv sze- j 
rint mehet tovább. Kalmár.« 
István mérnök — főépítés-
vezető erősen fogadkozik, 
hogy a november 30-i határ-
időt lerövidítik. ígéretét szá-
montartjuk. 
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Tito a m a g y a r -
jugoszláv 

viszonyról 

Az V. és VI. 
Békekölcsön 
nyerőszámai 

A k é t szegedi 
áj K o s s u t h - d í j a s 

A Manon Lesenut 
Szegeden. 

Sportoldal 

Koratavaszi 
napsugárban 

Éjszakánként még fagy-
pont alá süllyed a hőmérő, 
de délelőttönként már mele-
gít a napsugár. Jól esik 
ilyenkor kicsit elnézelődni a 
Széchenyi tér vaskorlátján 
ülve — addig is, míg a padok 
egyelőre téli pihenőn vannak. 

(Liebmann felvétele) 
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Rövidesen megkezdik 
a melegágyi retek szállítását 

külföldre 
Az elmúlt évhez viszo- leken termelt retek mintegy 

nyitva az idén harminc szá- nyolcvan százaléka export-
zalékkal több korai retket ra megy. Nagyrészt Cseh-
vetettek Mihálytelken. Két- Szlovákiába, Kelet-Németor-
ezernyolcszáz melegágyi é3 szágba szállítják, de jut be-
négyezer langyoságyi ablak 
alatt szépen fejlődött a vete-
mény. Ot-hat nap múlva 
már megkezdődhet e primőr-
féleség szedése. A Mihályíe-

lőle valószínűleg Svédország-
ba és Finnországba is. A 
szállításokat repülőgépen és 
hűtővagonokban Bönyolít-
ják le. 

Áprilisban megnyílhat a Tolbuhin 
sugárút i Ifjúsági K lub 

A harmadik kerületi ta-
nács mintegy harmincezer 
forint költséggel a Tolbuhin 
sugárút 41 számú épület 
alagsorában helyiségekét ala-
kíttat át részben tanácskozó-
termekké, részben pedig if-
júsági klubhelyiséggé. Az 
ifjúsági klub két nagyobb 
teremből áll. Az egyik ilyen 

termet foglalkoztatónak ren-

A MAI MOSZKVA 

dezik be, a másik pedig asz-
talitenisz-teremnek használ-
ható. A termekben korszerű 
neonvilágítás van, a foglal-
koztató parkettázott. Az if jú-
sági klub berendezésére a 
Tudományegyetem harminc 
Tanulóasztalt és száz széket 
adott. Még megoldatlan a 
klubot vezető pedagógus kér-
dése, bár a városi tanács 
művelődésügyi osztálya ígé-
retet tett egy pedagógus-állás 
biztosítására. 

Az átalakítási munkák 
igen eló'rehaladott állapot-
ban vannak. Ez az ifjúsági 
klub — amely nagy segítsé-
get nyújt majd a harmadik 
Kerület pedagógusainak és 
a szülőknek — előrelátható-
lag áprilisban kezdi meg 

i működését. 

U II. kerületi tavaszi mezőgazdasági 
munkákról és a művelődési helyzetről 

tárgyalt a kerületi tanács a tegnapi ülésén 
A második kerületi tanács 

tegnap a felsővárosi. Postás 
Művelődési Otthonban ülést 
tartott. Az ülés időpontját 
délután három órára tűzték 
ki, azonban az csak később 
kezdődött el. 

Eperjesi Júlia tanácstag, a 
tanácsülés megválasztott el-
nökének bevezető szavai 
után Csúri Mihály, a végre-
hajtó bizottság elnöke szá-
molt be a januárban meg-
tartott tanácsülésen hozott 
határozatokról, a végrehajtó 
bizottság tevékenységéről a 
két tanácsülés közötti idő-
szakban, valamint tájékozta-
tást adott a szakigazgatási 
szervek tevékenységéről. A 
tájékoztatás során közölte 
többek között, hogy a Béke-
telepen, a régi Posta úton 
megkezdődött a járda ké-
szítése. A József Attila su-
gárúton elhelyezték az ú j 
utcanévtáblákat, azonban 

a házszámok elhelyezésére 
csak áprilisban kerülhet 
sor. 

A második kerületi tanács 
egészségügyi csoportja az el-
múlt időszakban elvégezte az 
élelmiszercikkek árusításával 
foglalkozó üzletek felülvizs-
gálatát, s jelenleg 
között a köztisztasági hónap 
előkészítésével foglalkozik. 
Az igazgatási osztály több 
mint hatvan szabálysértési 
ügyben döntött. A szabály-
sértési eljárásokat legtöbb 
esetben olyan személyek el-
len kellett megindítani, 

akik az elmúlt hetekben 

elmulasztották a síkos já r . 
dákat felhinteni 

és így veszélyeztették a já-
rókelők testi épségét. Több 
eljárást kellett indítani köz-
egészségügyi vonatkozású 
szabálysértés esetében is. 

Ezután Zina-Miklós, a me-
zőgazdasági állandó bizottság 
elnöke terjesztett be jelen-
tést a tavaszi mezőgazdasági 
munkák állásáról, illetve 
megkezdéséről és a terme-
lőszövetkezeti mozgalom kér-
déseiről a második kerület-
ben. 

A beszámoló inkább álta-
lános síkon mozgott, szám-
adatokat közölt az őszi me-
zőgazdasági munkák elvégzé-
séről és a betakarításról, a 
szántás, vetés eredményeiről. 
Kitért a termelőszövetkeze-
tek munkájára és az egyéni 
parasztság tevékenységére is. 
A termelőszövetkezeti moz-
galom fejlesztése és az egyé. 

II. kerületi termelőszövetke-
zetek és egyéni gazdák föld-
je — igyekszik jó munkát 
végezni. Felhívta az egyéni 
gazdák figyelmét, hogy a 
gépállomás gépparkjából 
univerzális, ballonkerekű 
traktorok állnak rendelke-
zésre. 

A körmös traktorok he-
lyett azokkal is végeztet-
hető. talajmunka. 
Szűcs László, a városi ta-

nács mezőgazdasági osztá-
lyának főagronómusa felszó-
lalásában kérte a tanácsta-
gok fokozott segítséget: is-
mertessék a termelőszövet-
kezeti mozgalom előnyeit és 
eredményeit. Rámutatott ar-
ra, hogy Baktóban lehetőség 
van arra, hogy 

az egyéni parasztok társu-
lást hozzanak létre, 

amely öntözéssel foglalkozna. 
Több tanácstag figyelem-

Vi.? 

5 er*. 

- * *» «> 

Szombaton lesz a TTIT megyei 
közgyűlése Vásárhelyen 

- .«¡«r» »<' •• 
A Lefortovszkaja rakpart a Jauza folyónál 

A Társadalom- és Termé-
szettudományi Ismeretter-
jesztő Társulat március 22-
én, szombaton délelőtt me-
gyei közgyűlést tart Hódme-
zővásárhelyen, a városi ta-
nács közgyűlési termében. 
Mintegy négy évvel ezelőtt 
volt utoljára ilyen közgyű-

lés. mert a közben esedékes 
gyűlést az ellenforradalom 
megakadályozta. 

A megyei tisztújító és kül-
döttválasztó közgyűlésen dr. 
Ormos Pál, a TTIT megyei 
alelnöke számol be a társu-
lat munkájáról. 

ni parasztok problémáinak 
taglalása közben foglalkozott re méltó javaslatot tett. A 
a gazdaköri munka szüksé- rókusi tó feltöltésénél kelet-
gességével. Zina Miklós szólt kező száraz területet el kel-
a II . 'kerületben folyó gyü- lene földgyalukkal egyen-
mölcsfaápolási munkákról is. getni, s így e helyet gazda-
Vázolta a mezőgazdasági ál- ságos'an ki lehetne használ-
landó bizottság és a mező- ni tárolásra, raktározásra, 
gazdasági előadó tevékenysé- vagy hasonló célra. Kifogá-

többek solták a tanácstagok, hogv a 
A beszámolót vita követte. Béketelep mellett a Kon-

A felszólalások során felhív- zervgyár a ládaraktározásra 
ták a végrehajtó bizottság használt területet a ládák el-
figvelmét, szállítása után nem takarít-

idejekorán gondoskodjék, t a t t a el s az így legelőnek 
hogy a kerület óvodáinak hasznalhato. 
udvarában levő gyümölcs- A vita után több határo-
fákat Is permetezzék. 

Felszólalás hangzott el a 
Felszabadulás Termelőszö-
vetkezetben dolgozó -ON-
CSA-telepi« lakosok nevé-
ben. A rossz út miatt igen 
sokat kell kerülniök a ter-
melőszövetkezet dolgozóinak, Gondoskodni kell 
s ez, különösen az idősebb feltöltésénél a használha-
nóknél, kihat aznapi mun- tó terület rendezéséről. 

Hat orakor került sor a 
második napirendi pont; a 
második kerületet érintő 

létesítsen megfelelő utat művelődési munka ismerte-
az ONCSA-tclepen. tésére és a második kerü-
A Sándorfalvi Gépállomás letben folyó iskolai munka 

kiküldötte ígéretet tett, hogy értékelésére, 
a gépállomás — amelynek (A tanácsülés lapzártakor 
körzetében tartozik most a még tartott.) 

aznapi 
kateljesítményükre. Kérték a 
második kerületi tanácsot, 

zatot hoztak. Utasították a 
a végrehajtó bizottságot, 

tegyen meg mindent hogy 
a gazdakör mielőbb meg-
kezdhesse működését a 
második kerületben is. 

rókusi 
ná 

rendezéséről. 


